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Zpravodaj města Břeclavi Na Facebooku 
města Břeclavi naleznete 

mnoho snímků
a fotoreportáže z akcí 

ve městě

Na úvodní straně
www.breclav.eu klikněte 

na modrou ikonu „F“

Městské muzeum a galerie Břeclav má nového ředi-
tele. Rada města do funkce jmenovala na základě vý-
sledků výběrového řízení 34 letého Břeclavana Petra 
Dlouhého, který doposud pracoval jako vedoucí oddě-
lení kultury a cestovního ruchu v MMG a po rezigna-
ci bývalé ředitelky muzea Jany Kramářové počátkem 
července byl dočasně pověřený vedením této instituce. 

„Komise doporučila nejvhod-
nějšího z  uchazečů. Má ekono-
mické vzdělání, dobrá znalost 
chodu muzea je určitě velkou 
výhodou. S  nově jmenovaným 
ředitelem očekávám věcnou 
a efektivní spolupráci,“ chválí vol-
bu nového lídra muzea místosta-
rosta Svatopluk Pěček. 

Z opozice přesto zaznívají 
hlasy, že jde o politickou volbu. 
„Působil jsem na muzeu už rok 
v pozici vedoucího kultury a ces-
tovního ruchu, tedy mám pře-
hled, jak instituce funguje, vím, 
jaké jsou problémy, které se musí 
aktuálně řešit,“ vyvrací domněn-
ky o politické funkci Dlouhý.

A s  čím tedy do nové funk-
ce nastoupil? „Všeobecně se ví, 
že ekonomická kondice institu-
ce není úplně nejlepší. První, co 
jsem tedy udělal, bylo sestavení 
ekonomického týmu, pomocí kte-
rého řešíme aktuální ekonomické 
záležitosti, nyní nás čeká rozpo-
čet. Je potřeba, aby finance byly 
využity co nejefektivněji. Eko-
nomika muzea mi v současnosti 
zabírá asi nejvíce času,“ vysvětluje 
nový ředitel. 

Personální změny Dlouhý ne-
plánuje. „Tým zůstává ve stejném 
složení, nehodlám nic měnit, my-
slím, že jsme dobře fungující ce-
lek. Od října pouze nastupuje na 
uvolněné místo vedoucí kultury 
a  TIC Edita Rišicová, která do-

posud na tomto 
úseku pracovala 
jako referentka,“ 
doplnil. 

Mezi priority 
nového šéfa muzea 
patří zvýšení ná-
vštěvnosti. „Nízká 
návštěvnost mu-
zea je problém, 
který samozřej-
mě budu řešit jako 
pr ior itní . Není 
možné dělat za ka-
ždou cenu vysoké 
umění, na které 
po vernisáži při-
jde pouze hrstka 
oboru znalých. Je 
potřeba dělat vý-
stavy, na které při-
jdou lidi. Už nyní proto máme 
na jaro zarezervovanou výstavu 
Poznávej se. Ta je pokračováním 
výstavy Hry a klamy, která byla 
vůbec nejúspěšnější, co do počtu 
návštěvníků. Rovněž se budu sna-
žit přilákat zpět do muzea školy, 
které v poslední době příliš o vý-
stavy nejeví zájem. Rád bych s ře-
diteli škol probral situaci a poté 
koncipoval výstavy i s ohledem na 
dětské a dospívající návštěvníky,“ 
popisuje část koncepce Dlouhý. 

Hlavní část financí poskytu-
je muzeu město Břeclav. „Chce-
me však ještě zvýšit intenzitu 
žádostí o  dotace od jiných in-

stitucí. Už nyní často úspěšně 
žádáme Jihomoravský kraj o do-
tace na pracovníky TIC nebo na 
velké městské akce. V  součas-

nosti jsme nechali 
schválit přeshra-
niční spolupráci 
v  rámci progra-
mu EU,“ dodává 
Dlouhý s  tím, že 
se muzeum pod 
j e h o  v e d e n í m 
bude snažit zís-
kat finance i  jin-
de, než jen formou 
městských peněz. 

Petr Dlouhý se 
rovněž netají svý-
mi vizemi na poli 
ku lt ur y. „Když 
jsem poprvé sly-
šel o  Slavnostech 
rajčat, příliš mě 
to nenadchlo. Poté 
jsem ale viděl zá-
stupy lidí, které už 
v deset hodin ráno 
proudily uličkou 
u  synagogy, a byl 
jsem příjemně šo-
kován. Tedy po-
chopil jsem, že 
tudy cesta vede 

a  proto bych do budoucna rád 
rozšířil nabídku akcí o další po-
pulární food festivaly.“  

(dav)

Nový ředitel muzea: Hlavní je dělat 
výstavy, na které přijdou lidi

Chcete vědět více
o městské policii 

v Břeclavi?
Navštivte

webové stránky

www.mpbv.cz

FOOD. Petr Dlouhý se inspiroval Slavnostmi rajčat a podobných 
food festivalů (akcí, kde hlavním lákadlem je jídlo – pozn. red.) 
by rád v Břeclavi pořádal do roka více.

Senior point Břeclav
připomíná občanům možnost 
využití 
- bezplatné právní poradny
- vyřízení senior pasů
- poradenství v oblasti sociální, 

finanční, zdravotnictví, ochra-
na spotřebitele

- bezplatné využívání PC

Najdete nás na adrese 
Národních hrdinů 43
Úřední hodiny
pondělí    08.00 – 12.00
středa    12.00 – 16.00    
čtvrtek    08.00 – 12.00
kontakt 722 933 057
mail: breclav@seniorpointy.cz



Na konci letošního a  začátku příštího roku bude břeclavská 
radnice realizovat řadu investičních akcí, které zlepší život Břec-
lavanů.

Nové komunikace a chodníky
Dokončuje se stavba okružní 

křižovatky u hlavní pošty, kde už 
také začala stavba dalšího úseku 
cyklostezky (v úseku od nového 
parkoviště u pošty po železniční 
podjezd).

Byl již vybrán dodavatel stav-
by chodníku k  obchodnímu 
domu Tesco, kde město muselo 
vynaložit velké úsilí k vyřešení 

komplikovaných vlastnických 
vztahů k  pozemkům, nakonec 
se ale vše podařilo dotáhnout 
do úspěšného konce. V  rám-
ci projektu Břeclav bez bariér 
pokračují opravy chodníků ve 
starobřeclavských ulicích Na 
Zvolenci a  Skopalíkově. Do-
končuje se oprava ulice Veslař-
ské, kde bude nová komunikace, 
chodníky i parkoviště před kou-

palištěm. Tomu předcházela 
výměna kanalizace a vodovod-
ního potrubí. V  září byla do-
končena také propojka mezi 
ulicemi B. Šmerala a Gagarino-
vou v Poštorné. Tamní obyvatelé 
získali nový chodník, parkovací 
místa i plochu před garážemi.

Na jaře příštího roku dojde 
k  dlouho očekávané výměně 
semaforů na hlavním průtahu 
městem, celkem na šesti křižo-
vatkách, o  které jsme blíže in-
formovali už v minulém vydání 
Radnice.

Revitalizace sídliště
V nejbližších měsících začne 

také revitalizace sídliště na uli-
ci Jana Palacha. „Původně jsme 
uvažovali o dotaci, ale vzhledem 
k šibeničním termínům, kdy by-
chom dostali peníze v říjnu a mu-
seli vše stihnout do prosince, 
jsme se rozhodli akci realizovat 
na vlastní náklady. Uděláme nové 
chodníky a  také nové veřejné 
osvětlení,“ popsal místostarosta 
Jaroslav Válka další krok k  vy-
lepšení centra města.

Cyklostezka na hrázi
V září zahájilo Povodí Mora-

vy protipovodňové opravy hráze 
řeky Dyje v úseku od veslařského 
klubu po most do kančí obory. 
Na koruně hráze vznikne i díky 
finančnímu přispění města cyk-
lostezka s asfaltovým povrchem. 
„Jsem rád, že se nám podařilo 
takto domluvit, je to to velký prů-
lom v přístupu a ochotě Povodí 
Moravy, protože z hlediska ná-
sledné údržby a oprav jsou pro ně 
asfaltové povrchy hrází náročněj-
ší. Slibuji si od toho, že hráze bu-
dou intenzívně využívány turisty 
i místními občany, cyklisty i in-
-line bruslaři,“ věří starosta měs-
ta Pavel Dominik. Nový asfaltový 
povrch bude položen také na le-
vém břehu Dyje v úseku od cuk-
rovarského mostu po Pastvisko.

Nová parkovací místa
Velmi potřebnou stavbou je 

i nové parkoviště v ulici U spla-
vu. „Původně zde bylo navrženo 
podélné stání vozidel, počet aut 
ale rostl a tak už dlouhá léta par-
kují na kolmo, což komplikuje 
průjezd po komunikaci. Dohodli 
jsme se proto s Povodím Moravy 
na vybudování parkoviště na za-
tím nevyužívaném prostranství. 
Na komunikaci pak bude opět 
podélné stání,“ vysvětlil záměr 
starosta města.

Nová parkovací místa vznik-
nou i na starém autobusovém ná-
draží. „Připravujeme projekt na 
revitalizaci prostoru před vlako-
vým nádražím, který mimo jiné 
omezí parkovací místa pro auto-
mobily, a tak musíme nabídnout 
řidičům jinou možnost parková-
ní. V  souladu s  platným územ-
ním plánem tak vzniknou nová 
parkovací místa na starém auto-
busovém nádraží,“ dodal starosta.

Pro volný čas
V říjnu bude rozšířena vyhlíd-

ka ze zámecké věže, město vyčle-
nilo nemalé finanční prostředky 
na oživení další části zámku (viz 
samostatný článek). K tomu do-
jde v příštím roce.

Za finanční pomoci Jihomo-
ravského kraje vznikne ještě letos 
na podzim potřebné zázemí do-
pravního hřiště v areálu bývalé-
ho cukrovaru. V novém objektu 
bude výukový prostor a sociální 
zařízení. Na začátku roku 2017 
bude zahájena úprava přístavby 
sokolovny v  Charvátské Nové 
Vsi, která přispěje ke zkvalitně-
ní spolkového života a zlepší zá-
zemí pro pořádání kulturních 
akcí. Dalšího vylepšení se dočká 
také prostor v podzámčí, který se 
nájemcům Cyklosféry podařilo 
oživit a udělali z něj vyhledáva-
né místo. Město pořídí další her-
ní prvky, venkovní grily a  další 
zařízení.  (juh)

Podlahy, nábytek, ale i nové 
počítače. Knihovna v rámci „vel-
kého prázdninového stěhování“ 
prohlédla. Zatímco po vlastní 
ose si knihovníci zajistili rekon-
strukci podlah, ale také nový ná-
bytek a z dotací počítače, město 
Břeclav nechalo v  létě opravit 
elektrické rozvody přístavby, 
zajistilo výmalbu a  kompletně 
zrekonstruovalo sociální zaříze-
ní. Knihovna navíc pro své čte-

náře přichystala nové oddělení. 
V bývalém skladu je připravena 
půjčovna naučné, sci-fi a fantasy 
literatury, poezie a divadelních 
her. Stávající půjčovna tak bude 
specializovaná jen na beletrii. 
Úpravy a opravy kontrolovali na 
začátku září s ředitelem knihov-
ny Markem Uhlířem místosta-
rostové Zdeněk Urban a Jaroslav 
Válka.  

(dav)

Investice ve městě pomohou 
motoristům, cyklistům i chodcům

Městská knihovna 
o prázdninách prohlédla



Před začátkem školního roku 
byla slavnostně zahájena oprava 
hráze řeky Dyje. Kromě protipo-
vodňové ochrany bude znamenat 
i další rozšíření břeclavských cy-
klostezek.

Stavba s náklady 40 milionů 
korun ochrání zástavbu ve městě 
na úroveň stoleté vody. Práce bu-
dou probíhat celkem v pěti lokali-
tách – na pravém břehu řeky Dyje 
nad jezem Břeclav až k odlehčova-
címu rameni, na levém a pravém 
břehu Odlehčovacího ramene 
v úseku od poštorenského jezu, na 
pravém břehu Včelínku od pošto-
renského jezu po ulici A. Kuběny 

v Charvátské Nové Vsi a pravém 
břehu Včelínku v  Charvátské 
Nové Vsi. Investice ochrání před 
povodní 5 500 obyvatel a majetek 
ve výši 700 milionů korun. „Chtěl 
bych především poděkovat městu 
Břeclav, které se významně podí-
lelo na majetkoprávním vypořá-
dání a  spolufinancování stavby, 
i  ministerstvu zemědělství, kte-
ré je poskytovatelem finančních 
prostředků z třetí etapy programu 
Podpora prevence před povodně-
mi,“ uvedl generální ředitel Povodí 
Moravy Jan Hodovský. 

Slavnostního zahájení prací se 
zúčastnil i  ministr zemědělství 

Marian Jurečka: "Poté, co Moravu 
a tuto oblast postihly opakované 
povodně, jsem rád, že se podařilo 
dotáhnout protipovodňová opat-
ření do fáze realizace."

"Podíváme-li se dnes na Dyji, 
tak někdo mohl říct, že nás trá-
pí spíše sucho než povodně. Pa-
matuji se ale na rok 2006, kdy 
jsem při povodních stále na této 
hrázi, která představovala jed-
no z nejslabších míst, a  pomo-

cí pytlů s pískem jsme se snažili 
udržet vodu v korytě. Jsem rád, 
že jsme se s  Povodím Moravy 
dohodli na změně původního 
projektu a od veslařského areá-
lu po most do Kančí obory bude 
na koruně hráze asfaltová cyk-
lostezka, která bude velkým pří-
nosem pro místní i návštěvníky 
našeho města," uvedl k důležité 
stavbě břeclavský starosta Pavel 
Dominik.  (juh)

Město vydalo výroční zprávu
Pokud chcete vědět, 

jak hospodařilo v roce 
2015 vaše město, jaké 
dotace poskytlo a  jaké 
naopak přija lo, jak 
fungovaly příspěvkové 
organizace a připome-
nout si, co se v Břeclavi 
událo během dvanácti 
měsíců roku 2015, pak 
vám dobře poslouží 
Výroční zpráva města 
Břeclavi.

K přečtení ji lidé již 
teď najdou na interne-
tových stránkách měs-
ta (http://breclav.eu/
obcan-a-sprava/vyrocni-
-zprava-mesta). V  tiš-
těné podobě si zájemci 
mohou omezený počet 
vyzvednout na poda-
telně městského úřadu.

Začala oprava hráze, vznikne na ní cyklostezka

Se starostou na téma

Vážení 
obyvatelé 
Břeclavi,

v souv is-
losti s  vypja-
tou dopravní 
situací, která 
nastala v prů-
běhu září, kdy 
kvůli doprav-

ní nehodě naprosto zkolabovala 
doprava v Břeclavi, zaznamena-
la radnice množství připomí-
nek a dotazů právě k dopravě ve 
městě. I když se nejen na strán-
kách zpravodaje dopravní situace 
v Břeclavi probírala mnohokrát, 
považuji za důležité se k dopravě 
opětovně vyjádřit. 

Za své kolegy i  odpovědné 
úředníky městského úřadu mohu 
říci, že v oblasti dopravy děláme 

opravdu vše, co je v našich silách. 
Dílčími kroky se snažíme přispět 
k zprůjezdnění Břeclavi. Nové se-
mafory nebo kruhové objezdy jistě 
dopravě částečně pomohou, zá-
sadní je však druhá silnice, která 
by odlehčila stávající hlavní tepně 
z Poštorné do centra. Obchvat je 
v řešení, ale bude trvat ještě roky, 
než lidé budou moci Břeclav objet 
jinou silnicí. I zde se přitom z pozi-
ce zástupců Břeclavi snažíme tlačit 
investora k tomu, aby byl obchvat 
realizován co nejdříve, protože 
dopravní situace ve městě je čím 
dál častěji neúnosná. Nicméně 
klacky pod nohy hází investorovi 
mimobřeclavské ekologické spol-
ky, které se snaží výstavbu obchva-
tu oddálit. Nezbývá nám proto než 
věřit, že boj za další komunikaci 
spojující opačné konce Břeclavi, se 

státu podaří v co nejbližší možné 
době vyhrát. 

Nicméně při dílčích krocích, 
kdy město např. soustavně už ně-
kolik let buduje síť cyklostezek, 
záleží i na obyvatelích Břeclavi. 
Mnozí z nás už totiž sedají do auta 
i v případech, že se potřebují pře-
sunout v rámci města o kilometr, 
znám případy, kdy lidé popojíž-
dí v řádu stovek metrů. Troufnu 
si tvrdit, že stovky, možná tisíce 
Břeclavanů používají automo-
bil k popojíždění na velmi malé 
vzdálenosti a často by na kole, či 
snad dokonce v některých přípa-
dech i pěšky, zvládli stejnou trasu 
v kratší době. Navíc by lidé udě-
lali něco pro své zdraví a  fyzic-
kou kondici. 

Není tedy od věci zamyslet 
se nad tím, jestli člověk opravdu 

pojede půl kilometru do práce 
autem nebo raději vytáhne kolo 
či zvolí pěší variantu. Je mi jas-
né, že to nelze vždy, že je potřeba 
nakoupit, vyzvednout děti ze ško-
ly… Ale pokud každý z nás ales-
poň na dva dny v týdnu vymění 
pohodlnost vozu za příjemnou 
procházku, může to mít na břec-
lavskou dopravu pozitivní efekt. 
Lidé by mohli častěji využívat 
i městské hromadné dopravy, což 
by zajisté mělo příznivý vliv na 
průchodnost břeclavských silnic. 
Rozhodnutí, zda-li auto skutečně 
použít potřebuji nebo ne, je ale 
na každém. Věřím však, že právě 
sami Břeclavané jsou částečným 
klíčem ke zklidnění dopravní si-
tuace ve městě.   

Ing. Pavel Dominik
starosta Břeclavi



Příšt í rok se dočká 
opravy část břeclavského 
zámku, úpravy čekají také 
vyhlídku na zámecké věži.

„Zkoušeli jsme se do-
pracovat k nějakému do-
tačnímu titulu, který by 
umožni l celkovou re-
konstrukci zámku. Ta je 
odhadována cca na 220 
milionů korun. Město má 
již zpracovaný projekt na 
celkovou rekonstrukci, je 
vydáno i stavební povole-
ní. Problém je ale v  tom, 
že břeclavský zámek je 
registrován jako kulturní 
památka a  dotační tituly 
byly zatím vypsány pouze 
na národní kulturní pa-
mátky. Proto jsme se rozhodli, že 
vyčleníme na příští rok v našem 
rozpočtu finanční prostředky 
(12 milionů), které umožní ales-
poň částečné úpravy. Potřebuje-
me vytvořit sociální zázemí pro 
návštěvníky věže a zároveň chce-
me vytvořit zázemí pro průvodce 
na věž, které by také sloužilo jako 
detašované turistické informač-
ní centrum,“ uvedl místostaros-
ta Svatopluk Pěček. Plánované 
úpravy se týkají přízemí a  sute-
rénu levého křídla, kde by měl 
vzniknout prostor využitelný pro 
výstavy, konference apod. 

V říjnu letošního roku, po 
skončení turistické sezony, dojde 
také k úpravě dřevěné konstruk-
ce na vrcholu zámecké věže, aby 
se návštěvníci mohli pohodlně 

dívat do všech čtyř světových 
stran. Dosud ochoz umožňo-
val výhled jen do dvou stran. 
Opravena bude také stávající 
konstrukce. „I na tuto zdánlivě 
drobnou akci jsme museli zís-
kat souhlas památkářů. Dalším 
problémem bylo, že se oprava 
věže předloni financovala z do-
tačních prostředků a  byla tady 
reálná obava, že by plánovaná 
úprava mohla být považována 
za porušení dotačních pravidel. 
Po dlouhé komunikaci jsme na-
konec ale získali z poskytovatele 
dotace stanovisko, že to nevadí,“ 
sdělil starosta Pavel Dominik.

V průběhu turistické sezony je 
věž vyhledávanou atrakcí. V čer-
venci se na ní konala dokonce 
svatba.  (juh, foto dav)

Laurot, Veltlín, 
Frankovka. Vedení 
radnice na Svatovác-
lavských slavnostech 
oficiálně představilo 
víno města Břeclavi. 
Podobně jako Hus-
topeče nebo rakouský Poysdorf 
má tedy od konce září i  Břec-
lav své městské víno. O prvních 
nositelích označení Víno města 
Břeclav se přitom rozhodovalo 
už v úterý 13. září.

Ve vinotéce v  suterénu Lich-
tenštejnského domu zasedla 
čtyřčlenná komise zkušených 
degustátorů pod vedením Mar-
ka Šťastného ze společností Vin-
né sklepy Valtice. Pátý hlas měla 
společně městská rada. Ze šest-
nácti přihlášených vzorků vybí-
rali nejlepší bílé, růžové a červené 
víno, které bude mít po dobu 
12 měsíců právo nést označení 
Víno města Břeclav. Mezi víny 
nakonec uspěla Frankovka klaret 
z  Rodinného vinařství Břeclav, 
dále Laurot společnosti Vinselekt 
Michlovský a  Veltlínské zelené 
Josefa Mráze.

„V rámci propagace vinařů 
a  vinařství jsme se rozhodli, že 
vytvoříme tento marketingo-
vý produkt. Víno musí splňovat 
jednu ze dvou podmínek. Buď 
má vinařská firma sídlo v Břec-
lavi a  hrozny byly vypěstovány 
ve vinicích ležících v  katastru 
Břeclavi nebo v katastrech měst 
a  obcí spadajících do správního 
obvodu obce s rozšířenou působ-
ností Břeclav. Pokud vinařská fir-
ma nemá sídlo v Břeclavi, hrozny 
musí být vypěstovány pouze ve 
vinicích ležících v katastru měs-
ta Břeclav, kde se nachází cel-
kem sedm viničních tratí,“ uvedl 
novinku starosta Břeclavi Pavel 
Dominik. 

Víno města Břeclav bude slou-
žit především jako propagační 
předmět a dárek. Město Břeclav 
odkoupí od vinařů, jejichž vína 

byla vybrána, sjednané množství 
lahví vítězného vína, které budou 
opatřeny nálepkami označující-
mi, že jde o městské víno. Víno 
opatřené tímto označením se 
bude smět prodávat jen na území 
Břeclavska (tzv. malého okresu).

Břeclav není obecně vnímá-
na jako vinařské město, nicméně 
drobných vinařů je především 
mezi místními zahrádkáři celá 
řada, o milovnících vína ani ne-
mluvě. Břeclav má navíc speci-
fické postavení na trojmezí tří 
vinařských podoblastí – Slovácké, 
Velkopavlovické a  Mikulovské, 
navíc na jihu sousedí s  rakous-
kým Weinviertlem.  (juh, dav) 

Břeclav má městské víno Město příští rok 
opraví část zámku



Vážení Břeclavané, 
v rámci přípravy studie KONCEPCE VODNÍCH PRVKŮ NA 

PĚŠÍ ZÓNĚ by nás zajímal váš názor na to, jak by měla pěší zóna 
před obchody na ulici Jana Palacha vypadat, co od tohoto prostoru 
očekáváte a jak ho využíváte. Pokud nám chcete pomoci se zlepše-
ním této lokality, odpovězte nám na otázky v této krátké anketě.

1. Věk, povolání, bydliště v Břeclavi (ANO/NE)

2. Jak často se vydáte do centra města(např. denně, 2x týdně, 1x týd-
ně, méně často)?

3. Jakým způsobem (autobusem, na kole, pěšky, autem)?

4. Kolik času trávíte v centru (méně než 1 hodinu, 1-2 hodiny, více)?

5. Za jakým účelem chodíte do centra (práce, nákupy, restaurace, 
volný čas, jiný důvod)?

6. Které aktivity/služby vám v centru chybí?

Odpovědi zašlete na adresu Ing. Lenka Raclavská, MěÚ Břeclav, 
Nám. T. G. Masaryka 42/3, 690 81 Břeclav, nebo na e-mailovou ad-
resu lenka.raclavska@breclav.eu

Připojte se k oslavám Dne stromů
Den stromů je celosvětově známý svátek připadající na 20. října 
a tradičně jej slavíme i v Břeclavi. Letos vysadíme společně s oby-
vateli města dva stromy, které pomohou zastínit dětské hřiště u vo-
dojemu na ulici Slovácká. Zájemci se budou moci aktivně zapojit 
do výsadby a dozvědět se více o dřevinách ve svém okolí. Děti se 
mohou těšit na hry se stromovou tématikou a zasoutěžit si o drob-
né odměny. Pro všechny bude připraveno občerstvení. Akce začíná 
ve čtvrtek 20. října v 15 hodin.  (md)

Využijte nabídky
Městské policie Břeclav
PAGER PRO SENIORY – S. O. S. hodinky

Cílovou skupinou jsou o  samotě žijící lidé se zdravotními 
problémy, zejména senioři. S pomocí pageru dostanou obyva-
telé města do rukou účinný nástroj, který jim v krizových situ-
acích může doslova zachránit život. Držitel má pager bezplatně 
zapůjčen a v případě nenadálé události (zhoršení zdravotního 
stavu, úraz, ohrožení osobní bezpečnosti či jiný nouzový stav) 
jej stisknutím nouzového tlačítka aktivuje. Signál se z pageru 
přenese na pult centralizované ochrany městské policie, a za 
osobou v tísni ihned vyjíždí hlídka strážníků. 

Mobilní tísňové jednotky v sobě zahrnují GPS modul udáva-
jící přesnou polohu místa osoby, která pager aktivovala. Pager, 
má podobu hodinek, a plní též funkci telefonu pro spojení mezi 
jejich držitelem a městskou policií. Umožňuje též hlasitý odpo-
slech, aby MP věděla, co se po stisknutí S.O.S. tlačítka na místě 
děje. Software pageru také hlídá technický stav zařízení a na 
případné problémy upozorní operátora MP.

V případě zájmu kontaktujte městskou policii na tel. 
č. 518 398 818, 724 391 277, e-mail denisa.mahovska.eu, případ-
ně se osobně dostavte na MP Břeclav, Kupkova 3.

Už podruhé se v břeclavském 
Domě školství bude konat úspěš-
ná akce na podporu technického 
vzdělávání Břeclavský fortel. Orga-
nizátoři tak navazují na premiérový 
projekt z roku 2015, který se zamě-
řil především na přiblížení technic-
kých oborů zejména nastávajícím 
absolventům základních a  střed-
ních škol, ale i široké veřejnosti.

Loňská akce byla přínosná ne-
jen pro návštěvníky, ale i pro firmy, 
které si díky této příležitosti našly 
své současné zaměstnance. Zájem 
uchazečů o zaměstnání je pro or-
ganizátory podstatným důkazem, 
že tento způsob prezentace skuteč-
ně funguje.

Stejně jako všude jinde, i v našem 
regionu se zaměstnavatelé potýkají 
s nízkým počtem kvalifikovaných 
pracovníků se zájmem o  technic-
ké obory. A právě prostřednictvím 
Břeclavského fortelu se nejvýznam-
nější průmyslové firmy snaží po-
vzbudit zájem žáků o  technické 
profese. Chceme také poukázat na 
stálý nedostatek zájemců o tato po-
volání a představit pracovní příleži-
tosti v místních podnicích. Cílem je 
ukázat žákům, že i v našem regionu 
je dostatek možností uplatnění se na 
trhu práce.

Od počátku příprav fortelu 
organizátoři spolupracují s  vý-
chovnými poradci a  řediteli zá-
kladních škol na tom, aby akce 
oslovila co nejvíce žáků a  díky 
tomu jim usnadnila volbu své-
ho budoucího povolání. Letošní 
ročník bude pro návštěvníky za-
jímavý nejen prezentací firem, ale 
i tombolou, ve které budou moci 
vyhrát hodnotné ceny. 

Na akci jsou zváni žáci základ-
ních škol a studenti středních škol 
a odborných učilišť, kteří již ak-
tuálně řeší své zapojení na trhu 
práce. V odpoledních hodinách 
je akce určena především pro 
širokou veřejnost a  absolventy, 
kteří se zajímají o možnosti za-
městnání.

Představení zaměstnavatelů 
a  technicky zaměřených oborů 
proběhne ve čtvrtek 10. listopa-
du od 8.30 do 17 hodin v Domě 
školství v Břeclavi na ulici 17. lis-
topadu. Na pořádání akce se po-
dílí Okresní hospodářská komora 
Břeclav, město Břeclav, kontaktní 
pracoviště Úřadu práce Břeclav, 
Střední průmyslová škola Edvar-
da Beneše a Obchodní akademie 
Břeclav a zaměstnavatelé okresu 
Břeclav.  (vd)

Přijměte pozvání a zapojte se 
do společného plánování podo-
by prostoru podzámčí. Setkání 
proběhne ve středu 19. 10. v are-
álu Cyklosféry pod břeclavským 
zámkem. Na setkání budeme vy-
bírat herní prvky a bavit se o tom, 
jak a komu by měl park primár-
ně sloužit. 

Oblast podzámčí s nově rea-
lizovaným parčíkem je jedním 
z významných rekreačních míst 
v Břeclavi. Na základně nezávis-
lých podnětů ze strany občanů 
zvažuje vedení města další roz-

šíření aktivit lokality. Všechny 
plánované změny by měly sloužit 
k zatraktivnění místa a to přede-
vším v oblasti Cyklosféry. 

V současnosti je na stole ně-
kolik návrhů na aktivity, které 
by mohl park u Cyklosféry hos-
tit. Jmenovitě se jedná například 
o  venkovní grily, herní prvky, 
discgolf nebo jiné aktivity. Co, 
kde a v jakém pořadí by se mělo 
v parčíku realizovat, nastíní ve-
řejné plánovací setkání, na které 
jste srdečně zváni. 

(red)

Břeclavský fortel podruhé Přijďte v říjnu společně 
probrat podobu podzámčí



Září bylo na kuriózní zásahy břeclavských strážníků opravdu 
plodné. Uvádíme proto „top“ výčet těch nejzajímavějších. 

Až s  pomocí narkotizační 
střely se v polovině září podařilo 
břeclavským strážníkům dostat 
do bezpečí tříletou samici muf-
lona, která se potulovala poblíž 
frekventovaných míst a  silnic 
v Poštorné. Zvíře, které pochá-
zelo z  umělého odchovu, bylo 
v ulicích zcela bezradné a příliš-
ný zájem kolemjdoucích zvyšoval 
jeho vystresovanost a s tím spoje-
né riziko jeho zranění například 
po vběhnutí do vozovky. Městští 
policisté dlouho hledali možného 
vlastníka nebohého sudokopytní-
ka nebo někoho, kdo by byl s to 
muflona odchytit, avšak marně. 
Převzali tak iniciativu a  využili 
situace, kdy muflon vběhl do jed-
noho z areálů na tř. 1. máje, kde 
pak zvíře uspali střelou z narko-
tizační pušky. V závěru celé akce 
se strážníkům podařilo vypátrat 
majitele zvířete, který si uspané-
ho sudokopytníka převezl zpět do 
místa jeho chovu.

Den poté absolvovali stráž-
níci další z výjezdů k záchraně 

lidského života a zdraví. Přivo-
lal je rybář u Mlýnského náhonu 
nedaleko Vránova mlýna, který 
v  křoví našel ležet nereagují-
cího muže. Hlídce se nakonec 
s  dotyčným podařilo navázat 
verbální komunikaci, po chví-
li však bylo jasné, že bez po-
moci lékařů se muž neobejde. 
Nejenže se nemohl postavit na 
nohy nebo si sednout, ale jeho 
tělo bylo obklopeno množstvím 
hmyzu a na kůži částí jeho těla 
již vegetovali cizopasníci a  je-
jich larvy. Muž uvedl, že na 
místě ležel bez pohnutí něko-
lik dnů. Přivolaná posádka sa-
nitky ho převezla k ošetření do 
nemocnice.

Díky operátorovi městského 
kamerového systému se násle-
dujícího zářijového dne poda-
řilo strážníkům identifikovat 
a dopadnout muže, který zapá-
lil na několika místech Břeclavi 
kontejnery a popelnice. Nádoby 
na odpad hořely v Jungmanno-
vě a Fintajslově ulici a v parku 

na Sadech 28. října. Ke zmír-
nění škod z  hořících nádob na 
odpad a žáru, který vyzařovaly, 
použili městští policisté hasicí 
přístroje ze služebního vozidla, 
o celkovou likvidaci požárů se 
pak postarali přivolaní hasiči. 
Celkem bylo ohněm zničeno 
nebo poškozeno osm kontejne-
rů a  plastových popelnic. Pro-
tože strážníci díky kamerám 
věděl i ,  kdo minimálně jed-
nu popelnici zapálil, provedli 
bleskovou pátrací akci, při níž 
během krátké chvíle zadrže-
li devatenáctiletého mladíka. 
Ten se městským policistům 
k  činu doznal a  s  podezřením 
na spáchání trestného činu byl 
předán do rukou republikových 
policistů.

Z břeclavského hodového ve-
selí v závěru září toho moc ne-
měly dvě mladé dívky, které pro 
svou opilost skončily v nemoc-

nici. První na řadě byla čtrnác-
tiletá slečna. Její zmořená vizáž 
a  špatná koordinace těla při-
táhla krátce po 17. hodině na tř. 
1. máje pozornost kolemjdoucí 
hlídky strážníků. Ti v jejím de-
chu naměřili 1,3 promile alko-
holu. Vzápětí se u dívky začaly 
projevovat zdravotní problémy 
a po vyšetření lékařem záchran-
né služby byla ihned převezena 
do nemocnice. O  několik ho-
din později potkal stejný osud 
patnáctiletou Břeclavanku. Tu 
hlídka nalezla ležet u vstupu ke 
kolotočům. Dívka ještě stihla 
nadýchat úctyhodných 2,2 pro-
mile, poté doslova odpadla a sa-
nitkou byla převezena do péče 
lékařů. Oběma případy se bude 
ještě zabývat orgán sociálně-
-právní ochrany dětí, o  hospi-
talizaci děvčat byli vyrozuměni 
jejich rodiče.

  (zno)

Zásahy strážníků: Podnapilé školačky,
zadržený žhář, muflon v ulicích

Pozemek p. č. 2103/9 o výměře 385 m2, jehož součástí je stavba bez 
č. p./č. e., a pozemek p. č. 2103/8 o výměře 12 m2, včetně všech sou-
částí a příslušenství, vše v k. ú. Charvátská Nová Ves.

Upřesňující informace:
Nemovité věci se nachází na sídlišti Na Valtické v Charvátské Nové 

Vsi. Objekt je bývalou kotelnou, v současné době je nevyužívaný, je od-
pojený od veškerých sítí, je určen pro účely poskytování služeb občan-
ské vybavenosti, není určen k umístění výherních hracích automatů 
a jiných technických herních zařízení. Nemovité věci se nabízí mini-
málně za cenu 900 000 Kč.  

Prodej se uskutečňuje dle platných zásad pro nakládání s nemovitým 
majetkem města Břeclav. Podrobnější informace o prodeji lze získat na 
tel. čísle 519 311 386 (Lenka Starnovská).

Zájemci o nabízené nemovité věci mohou podávat své žádosti na 
adresu: 

Městský úřad Břeclav, nám. T. G. Masaryka  42/3,  PSČ 690 81, od-
bor majetkový, Lenka Starnovská, a to do 31. 10. 2016. 

Prohlídku nemovitých věcí lze uskutečnit na základě tel. domluvy 
– tel. č. 519 311 287 (Norbert Osička). 

Město Břeclav nabízí 
k prodeji bývalou kotelnu



Tradiční podzimní rybářské zá-
vody na Včelíně se vydařily. Celý 
závodní víkend provázelo pěkné 
počasí, dobrá nálada a kvalitní vý-
kony závodníků. Téměř 140 ulo-
vených kaprů a dvacítka amurů je 
toho důkazem.

Mezi dospělými se 14 kap-
ry zvítězil František Bača z  Lan-
žhota, druhý Michal Šebestík ml. 
z Břeclavi jich ulovil taktéž 14, ale 
v součtu délek ulovených kaprů za-
ostal za vítězem o 46 cm. Třetí pak 

skončil s devíti kapry Pavel Řezáč 
z Rakvic.

Vydařily se i  závody mládeže. 
Zvítězil Břeclavan Martin Pláteník, 
který přelstil devět kaprů. O jedno-
ho méně pak ulovil druhý v pořa-
dí Jan Míček z Valtic. Třetí místo 
obsadil Jiří Králík (5) z Břeclavi.

Největšího kapra závodu dospě-
lých (59 cm) chytil vítěz František 
Bača. Mezi dětmi se pak stejně vel-
kým kaprem může pochlubit To-
máš Helešic z Břeclavi.

Společnost FRUJO a. s. Tvrdo-
nice letos hned dvakrát uspořá-
dala pro klienty Domova seniorů 
Břeclav v  rámci své propagační 
akce ochutnávku zmrzliny TOJE. 
Zmrzlina byla zdarma nejen pro 
uživatele Domova seniorů Břec-

lav, ale také pro jejich rodinné 
příslušníky a  obyvatele neda-
lekého Domu s  pečovatelskou 
službou. Seniory přišel rozvese-
lit i maskot značky TOJE, med-
věd Tojík. 

(ds)

Tisíce dětí na začátku září poprvé po dlouhých letních prázdni-
nách nastoupily hned do několika břeclavských škol. Největší změnou 
je první školní den samozřejmě pro prvňáčky, kteří doposud školní 
povinnosti neznali. Co nejlepší studijní výsledky a příjemně strávený 
pobyt v prostorách školy dětem popřál na ZŠ Slovácká starosta města 
Pavel Dominik. Prvňáčkům v základních školách dalších městských 
částí Břeclavi popřáli všechno nejlepší do studijního snažení místosta-
rostové města. (dav)

Rybáři závodili na Včelíně

Zmrzlina byla zdarma

Školní lavice jsou opět plné

Spolek neslyšících Břeclav, z.s. pořádá

Kurz „Základy znakového jazyka pro začátečníky“
Zahájení: v pondělí 17. října 2016 v 17 hodin

Kde: Spolek neslyšících Břeclav, z.s. 

ul. 17. listopadu 1a (Dům školství – 2. patro)

Bližší informace na tel: 722 719 101, 727 879 624

e-mail: snbreclav@seznam.cz nebo www.snbreclav.cz

Odbor životního 
prostředí a odbor roz-
voje a správy břeclav-
ské radnice připravily 
v září zajímavou akci 
pro děti ze základ-
ních škol. Žáci ze tří 
4. tříd ZŠ Slovácká se 
v doprovodu pracov-
níků úřadu vydali do 
obory Pohansko, kde 
pro ně bylo připrave-
no putování kolem starých stromů, kterým dali před několika lety jiní 
školáci ze Slovácké jména entů – stromolidí ze slavné trilogie J. R. R. Tol-
kiena Pán prstenů. Každý ent skrýval hádanku, kterou musely děti 
najít a vyřešit. V cíli u zámečku Pohansko na ně pak čekaly odměny, 
přednáška o přírodě, táborák a občerstvení. Akce byla hrazena z dotace 
Jihomoravského kraje.  (juh)

Po stopách entů 



Středisko volného času Du-
hovka v  Břeclavi nabízí v  tom-
to školním roce 62 zájmových 
kroužků a klubů. O  ty tradiční 
je trvalý zájem, co nového nabízí 
Duhovka dětem a mládeži z Břec-
lavi a okolí vám prozradí ředitel 
SVČ Duhovka Leo Čuda.

Od letošního podzimu ote-
víráme nový kroužek pro mla-
dé včelaře, který se bude scházet 
vždy ve čtvrtek od 15.30 pod ve-
dením zkušeného včelaře Jose-
fa Vošvrdy z Ladné. Zájemcům 
o  francouzštinu  nabídneme 
kroužek zaměřený na tento jazyk 
v prostorách gymnázia pod ve-
dením Dagmar Gálové. Pro mla-
dé zpěváčky otevíráme pěvecký 
kroužek na ZŠ Jana Noháče ve 
Staré Břeclavi. V dubnu tohoto 
roku jsme ve spolupráci s TJ Lo-
komotiva Břeclav otevřeli nové, 
všem soutěžním regulím odpoví-
dající, softbalové hřiště a od pod-
zimu bychom rádi tento zajímavý 
sport nabídli také děvčatům ve 
věku od 11 do 17 let - vždy středu 
od 15.30 hodin. 

Letos obnovujeme i  činnost 
Klubu deskových her, který pro 
zájemce o nové moderní a v dneš-
ní době čím dál víc populární 
stolní – karetní i  deskové hry 
připravuje Nocování s deskovka-
mi na Duhovce. Bližší informace 
naleznete na webových stránkách 
našeho SVČ.

V š e m z v íd a v ý m  d ě t e m 
z 2. stupně ZŠ udělají určitě radost

přírodovědné kroužky se zamě-
řené jak na fyziku, tak na chemii 
nebo botaniku, které se v minu-
lém roce, ve zkušebním, nultém 
ročníku scházely pod vedením 
zkušených a  oblíbených peda-
gogů v prostorách břeclavského 
gymnázia. Od letošního října 
v nich rádi uvítáme zvídavé žáky 
i  ze všech břeclavských základ-
ních škol. 

V letošním roce otevíráme 
i zájmové útvary pro děti a mlá-
dež v Hlohovci.

Nejvýraznější novinkou je 
však zavedení elektronického 
systému přihlašování do krouž-
ků. Od letošního září není za-
potřebí přihlášku do kroužku 
tisknout či pro ni chodit na Du-
hovku a vyplňovat ji ručně. Na 
našich webových stránkách, kde 
rodič nebo žák nalezne všechny 
aktuální informace, lze otevřít 
přímo digitální formulář při-
hlášky spolu s  návodem jak se 
přihlásit do systému. Bonusem 
pro rodiče dětí přihlášené v mi-
nulém roce je, že jejich děti jsou 
v systému již zavedeny a po při-
hlášení do něj si stačí jen z na-
bídky Duhovky vybrat kroužek, 
akci či tábor a jediným kliknu-
tím své děti na vybranou aktivi-
tu přihlásit. 

Přehled podrobných informa-
cí o všech zájmových kroužcích 
i přihlášku naleznete na webových 
stránkách www.duhovka.cz. 

(red)

Zájmové kroužky na Duhovce

Sobota Františka Kňourka
Břeclavské středisko Svatopluk zve na vzpomínkovou akci, která 

je věnována připomínce úmrtí významného skautského činovní-
ka a propagátora skautingu Františka Kňourka - Šedého Havrana. 

Jeho práci pro břeclavský skauting chtějí skauti uctít v sobotu 
12. listopadu, kdy uplyne osmdesát let od jeho pohřbu, pietou na 
hřbitově v Charvátské Nové Vsi v Břeclavi. U té příležitosti odkryjí 
v 11 hodin nový Kňourkův náhrobní kámen. 

Kromě toho návštěvníky čeká od 13 do 15 hodin zábavný i tro-
chu historický program ve skautské klubovně v Šilingrově ulici. Tě-
šit se můžete i na dokument o Kňourkovi, který loni natočili skauti 
a skautky z břeclavského roverského kmene Rozbřesk. Ten můžete 
už v předstihu zhlédnout zde: http://bit.ly/2bS0GEa

Celý slavnostní den završí v 15.30 hodin divadelní představení 
místních skautek a skautů v břeclavském Dělnickém domě. Ti na-
studovali jednu z Kňourkových propagačních her Do tábora.  (ez)

Na začátku září se v Lednicko–
valtického areálu sešli chovatelé 
psů, aby se zde utkali ve vrcholné 
české soutěži ohařů, Memoriálu 
Richarda Knolla.

Dvacet ohařů, kteří prošli sítem 
kvalifikací, soutěžilo o titul Vše-
stranný vítěz ČR. Slavnostní za-
hájení se konalo u Rendez-vous za 
zvuku mysliveckých fanfár s před-
stavením jednotlivých plemen 
ohařů a jejich vůdců. V průběhu 
dvou dnů se museli účastníci vy-
rovnat s náročnými podmínkami 
v lese, na poli a ve vodě. Celkem 28 
disciplín prověřilo jejich připrave-
nost a odolnost v náročném terénu. 

"Celá soutěž byla krásným do-
staveníčkem lovecké kynologie 
a  jejich příznivců a přátel. Za to 
patří velký dík organizátorům 
ČMMJ OMS v  Břeclavi v  čele 
s předsedou kynologického klubu 
Pavlem Konečným a jednatelkou 
OMS Břeclav Vladimírou Vejros-
tovou, dále členům mysliveckých 
sdružení a kynologické komise či 
lesnickému personálu z valtického 
polesí LZ Židlochovice. Obcím, 
v  jejichž katastru se akce kona-
la (Břeclav, Valtice, Hlohovec, 
Bulhary), děkujeme za podporu 
a technické zabezpečení soutěže. 
Za významnou pomoc děkujeme 

i  místostarostovi Břeclavi Jaro-
slavu Válkovi a řadě dalších, bez 
kterých by nebylo možné soutěž 
uspořádat. Ocenit je třeba také 
nelehkou a náročnou práci sbo-
ru rozhodčích v čele s Čestmírem 
Šrámkem. Za prožité krásny dny 
na jižní Moravě děkujeme a věří-
me, že se do míst vinic a  slunce 
opět při některé příležitosti vrátí-
me," ohlédl se za vydařenou akcí 
člen organizačního výboru Fran-
tišek Zahradníček.  (juh)

V rámci Dnů evropského dědictví se v neděli 17. září uskutečnil zají-
mavý program na židovském hřbitově. Několik stovek návštěvníků v ne-
děli odpoledne absolvovalo prohlídku hřbitova s odborným komentářem 
historičky Aleny Káňové, poslechnout si hudební vystoupení v obřad-
ní místnosti, nebo prohlédnout výstavu fotografií a výtvarných prací. 
Vybrané dobrovolné vstupné bude věnováno na restaurování vzácného 
náhrobku z počátku 19. století.  (juh)

Nejlepší ohaři u BřeclaviŽidovský hřbitov lákal

Firma zabývající se výrobou ocelových konstrukcí a strojírenských výrobků hledá do 
trvalého pracovního poměru pro provozovnu v Moravské Nové Vsi následující profese:
• Obsluhu CNC strojů s výrobní praxí – soustruh, frézka, pálící stroj na dělení materiálů
• Svářeče s úřední zkouškou pro metodu 135 (nebo pro podobné metody)
• Skladníka – obsluha VZV pro manipulaci s většími ocelovými dílci 
• Technika výroby – s ak  vním přístupem k práci, dobrou komunikací, znalos   

čtení výkresů, znalos   práce na PC (MS Offi  ce)
• Zámečník
do plného nebo částečného pracovního poměru:
• Uklízečka
Požadujeme: zkušenost, pečlivost, pracovitost, spolehlivost.
Nabízíme: jistotu perspek  vního pracovního místa, garantovanou hod. mzdu po 
dobu zkušební lhůty, fi nanční mo  vaci pro dojíždějící pracovníky, odpovídající 
platové hodnocení dle výkonu.
Nástup možný ihned nebo po dohodě. V případě 
Vašeho zájmu a pro bližší informace nás kontaktujte. 
email: sekretariat@berzametal.cz
Ing. Viktor Paulas, tel. 606 724 606, 605 505 793
www.berzametal.cz





Svatováclavským slavnostem letos přálo počasí. V pátek za vy-
datné podpory přihlížejících postavili chlapi z břeclavských krúžků 
ručně máju, u Domu školství sochaři slavnostně zakončili týdenní 
snažení a  představili veřejnosti své výtvory. Pod zámkem zahrály 
příchozím místní kapely, a kdo chtěl, mohl si vychutnat vína na pá-
tečním koštu. Sobotní hudební program hvězdně zakončil Václav 
Neckář se skupinou Bacily. Pro děti byla připravena řada vystoupe-
ní na zámeckém náměstí. 

Neděle už byla ryze hodová. Krojovaný průvod přišel k radnici, 
kde starosta města Pavel Dominik předal stárkovi hodové právo a po-
děkoval vedoucím všech břeclavských krúžků za dosavadní spoluprá-
ci nejen při Svatováclavských slavnostech. Před radnicí si nečekaně 
zatančil i český ministr financí Andrej Babiš, který se vynořil z davu 
přihlížejících. Folklorní soubory a slovácké krúžky poté prošly cen-
trem města a pod zámkem a na zámeckém nádvoří připravily pro 
hosty slavností další zajímavá vystoupení. Vedení radnice také ofi-
ciálně představilo víno města Břeclavi. Pro letošek se jím stala Fran-
kovka klaret z Rodinného vinařství Břeclav, dále Laurot společnosti 
Vinselekt Michlovský a Veltlínské zelené Josefa Mráze.  

(dav)

Program Svatováclavských slavností přilákal tisíce návštěvníků

Šohaji ukázali své umění verbuňku před břeclavskou radnicí. 

Umělci lidem předvedli své dřevěné skvosty před Domem školství. 
Do ručního stavění máje se zapojily slovácké krúžky, ale i příchozí 
lidé a zástupci radnice. 

Galakoncert Jožky Černého k 70. výročí na scéně patřil k tomu nejlep-
šímu. Symbolicky otevřel „svatováclavský týden“.

Předání hodového práva patří k nejdůležitějším bodům Svatováclav-
ských slavností.



Obálková metoda. Právě touto formou chce ředitel příspěvkové organizace Tereza Dymo Piškula ve spolupráci s břeclavským muzeem nechat 
vydražit pět ze sedmi soch, které umělci zhotovili v týdnu před Svatováclavskými slavnostmi. Zatímco skulptura od Martina Lekavého půjde do 
tomboly na městský ples a socha Josefa Indry skončí v kapli sv. Rocha, sochy Josefa Fröhlicha (obr. 1), Jana Huňaře (obr. 2), Karla Křivánka (obr. 3), 
Josefa Hodonského (obr. 4) a Ivana Hodonského (obr. 5) mohou lidé získat ve dražbě obálkovou metodou. Minimální částka za jednu skulpturu je 
7 tisíc korun, své nabídky můžete do 30. října zasílat na adresu: Mgr. Silvie Vymyslická, Městské muzeum a galerie Břeclav, Dukelských hrdinů 
2747/4a, 690 02 Břeclav. Na obálku napište heslo „dřevosochání“. Výtěžek z dražby soch bude využit na realizaci dvou velkých dětských výstav 
v roce 2017. Konkrétně na výstavu „Poznávej se“, která je pokračováním úspěšné výstavy „Hry a klamy“ a na prázdninovou výstavu „Vládci noci“.

Program Svatováclavských slavností přilákal tisíce návštěvníků

Páté dřevosochání: Některé sochy jdou do dražby

Tisíce lidí se přišly podívat na živoucí pěveckou legendu Václava Nec-
káře a jeho kapelu Bacily. 

V podzámčí i nádvoří se předvedly dětské folklorní soubory s mnoha 
koutů Evropy. 

K břeclavským hodům neodmyslitelně patří výborné víno, letos popr-
vé i oficiální břeclavské.   

1 2 3 4 5



Vý bo r n á  o s -
trá jídla, tropic-
ké počasí, pohoda 
a  dobrá nálada 
všech, kteří v  září 
dorazili pod břec-
lavský zámek - 
tak by se dal ve 
zkratce charakte-
rizovat další roč-
ník břeclavského 
Chillifestu.  

(juh)

Chillifest v tropech



V polovině září byla zahájena první výstava Galerie Na schodech. 
Stěny kolem dvou schodišť městské knihovny zdobily do začátku října 
kresby a ilustrace břeclavského výtvarníka Karla Křivánka, který byl spo-
lečně s ředitelem knihovny Markem Uhlířem autorem nápadu na vznik 
netradičních výstavních prostor. Umělec se také sám postaral o hudební 
program vernisáže - společně se svými přáteli Ivanem Slezákem a Pavlem 
Juráčkem zahráli pestrou směs populárních šlágrů let minulých.  (juh)

Na sto padesát návštěvníků 
přišlo na akci Oblastní charity 
Břeclav, která prezentovala na ce-
lostátní Den charit (22. září) nejen 
činnost své instituce, ale nabíd-
la široké veřejnosti měření tlaku, 
simulaci drogové závislosti, mož-
nost vyzkoušení si jízdy vozítkem 
pro imobilní pacienty, ale i zážit-
kové aktivity (jízdy na segway) či 

dětskou výtvarnou a zdravotní 
dílničku. Poděkování patří firmě 
Segway Břeclav Pavlína Vozaro-
vá a Soukromé SOŠ zdravotnické 
a manažerské s.r.o. Studenti (K. 
Úlehlová, V. Bendová a Š. Peřina) 
si vyzkoušeli pod dohledem vrch-
ní charitní sestry komunikaci s 
návštěvníky a poskytnutí služby 
měření krevního tlaku.  (ak)

Galerie Na schodech

Den charit v Břeclavi

Cimbálová muzika Notečka
zve na koncert u příležitosti 10. výročí vzniku

spojený s křtem CD
5. 11. 2016 v 19:00 h

sokolovna Charvátská Nová Ves
Hostem pořadu bude SLUK Bratislava

Poštorenská cimbálová muzika vznikla v roce 2012 a z pů-
vodní dětské cimbálky je dnes prak  cky hotová muzika. Na 
doplnění hledá další muzikanty, housle, basa, cimbál, kon-
try, klarinet, věk 15+, zaučíme. Zájemci volejte na telefon 
605 423 509.

Slovácký krúžek a chasa z Poštorné Vás zve na

KROJOVANÉ HODY

16. a 17. října 2016

Hraje DH ZLAŤULKA

Městské muzeum a galerie zve na

ŘÍJNOVÝ KONCERT
KOMORNÍ HUDBY

30. října 2016 v 16 hodin v synagoze

Účinkují členové 
Břeclavského komorního orchestru

Vstupné 50,- Kč

V Gale-
rii 99 před-
stavujeme 
novou tvář 
vý tvarní-
ka Ji ř ího 
K e p e r t a 
z  Poštor-
né. Z  ne-
zn á mé ho 

strojvůdce lokomotivy se vytr-
valou snahou, učením, stal další 
břeclavský tvůrce.

Jiří Kepert jednoho dne do-
spěl k  zjištění, že svět jižní Mo-
ravy je plný barev a on ji dokáže 
svými pastely, temperami, akva-
rely, ale i olejomalbami zhmotnit 
v harmonii krásy. V minulosti si 
podobně v hrubším technickém 
provedení počínal významný 
umělec Jan Bauch.

Jiří Kepert vystavuje v  G 99 
více než dvacet děl, které zaujmou 
poctivostí. Z každého obrazu vy-
zařuje láska k našemu regionu. 
Každý obraz je dílko, či dílo, auto-
rem vymodelované a uhnětené. To 
co vložil do své práce, působí zpět-
ně na diváka. Galerie 99 při verni-
sáži  doslova praskala „ve švech“ 
a obdiv byl dán najevo mnoha di-

váky. Je obdivuhodné, že člověk 
svou pílí dokázal na rozhraní dů-
chodového věku zvládnout tolik 
z výtvarného řemesla. Jiří Kepert 
vyprávěl, že jednoho dne zjistil, že 
příroda má bezpočet barev, že při 
procházkách vidí svět barevněji, 
než jiní…Je jen dobře, že se v Břec-
lavi objevil a roste další výtvarník, 
přitom poctivý a skromný. Výsta-
va trvá do 27. 10. 2016.

Galerie 99 připravuje další spo-
lečenské setkání ke křtu nového 
kalendáře pro rok 2017 s  obra-
zy jižní Moravy, z  okolí Břecla-
vi a kraje pod Pálavou A. Vojtka.

Termín: neděle 13. listopadu 
2016 v  10.30 hodin v břeclavské 
synagoze. Těšíme se na známého 
českého umělce.

Galerie nabízí: stálou expozi-
ci šperků ze dřeva, více než sto 
grafických děl, veškeré služby 
související s poradenstvím a vý-
tvarným uměním, oceňování ob-
razů, restaurování, atd.

Otevřeno: úterý až pátek od 
14 do 17 hodin, případně po te-
lefonické domluvě kdykoliv - 
519 372 118, 723 930 015, 723 887 
977. Galerie AV na ul. J. Moláka 
na zazvonění nebo na telefon.



Hudební kavárna 
s Karlem Zichem

V úterý 11.  a ve čtvrtek 13. říj-
na v 16 hodin zveme do hudební 
kavárny všechny příznivce „české-
ho Elvise“, populárního zpěváka, 
kytaristy a skladatele Karla Zicha. 
Jak už je zvykem, čeká na zájemce 
povídání o jeho životě a poslech 
řady ukázek z jeho nejslavnějších 
písní. Vstupné dobrovolné.

Kníže František Josef II. 
z Lichtenštejna

Zajímavý život knížete Fran-
tiška Josefa II. z  Lichtenštejna 
a mj. jeho úsilí o uhájení samo-
statného lichtenštejnského státu 
proti Hitlerovi přiblíží svým vý-
kladem historik Miroslav Geršic. 
Přednáška se uskuteční v  úterý 
18. října v 18 hodin ve velkém sále 
knihovny. Vstup volný, všichni jste 
srdečně zváni.

Počítačový kurz 
Seznámení s počítačem 

Srdečně zveme všechny zájem-
ce na další řadu počítačového kur-

zu pro úplné začátečníky, Sezná-
mení s počítačem, který začíná 
ve středu 19. října v 9 hodin. 
Kurz má čtyři lekce a bude pro-
bíhat každou středu a pátek od 9 
do 11 hod v počítačové studov-
ně. Výuka bude nově probíhat 
na počítačích s operačním sys-
témem Windows 10 a kancelář-
ským balíkem Office 2016. Cena 
celého osmihodinového kurzu je 
300,- Kč, zájemci mohou pokra-
čovat přímo navazujícím kurzem 
pro mírně pokročilé. 

Cesta nejen ke hvězdám 
s Helenou Illnerovou 

V přednáškovém cyklu Cesta 
nejen ke hvězdám je po čase pro 
zájemce připraveno opět „neast-
ronomické“ téma. Ve čtvrtek 20. 
října v  18 hodin v malém sále 
knihovny přivítáme Helenu Ill-
nerovou. Helena Illnerová je čes-
ká fyzioložka a biochemička, bý-
valá předsedkyně Akademie věd 
České republiky, která jako první 
na světě se svým týmem zjistila, 

že tvorba melatoninu v šišince 
mozkové je řízena biologickými 
hodinami v mozku.

Malování ornamentů na textil
Další tvořivou dílnou z cyk-

lu Folklorní akademie, věnova-
né mizející kráse lidových or-
namentů na Podluží bude kurz 
Vyšívání ornamentů na textil.  
Kurz začíná v úterý  25. října od 
16 hodin v malém sále knihovny. 
Z důvodů omezené kapacity sálu 
je nutná předběžná registrace na 
e-mailu info@hermifoto.cz.

Autorské čtení Edgara Dutka
– Matka vzala roha

Volné pokračování své úspěš-
né knihy U útulku 5, v  němž 
vzpomíná na své dětství prožité 
v  Břeclavi, představí ve středu 
26. října v 17  hodin při autor-
ském čtení scénarista, dramaturg 
a spisovatel Edgar Dutka. Autor 
se po čase vrací do Břeclavi, aby 
přiblížil své  autobiograficky la-
děné povídky popisující jeho dal-
ší osudy po útěku matky z věze-

ní a její emigraci, léta dospívání 
i zážitky ze svého ročního pobytu 
v Austrálii v letech 1968–1969. 

Mýty a legendy mého kraje
Městská knihovna v Břeclavi 

společně s Moravskou zemskou 
knihovnou v Brně připravila 
projekt s  cílem podpořit u dětí 
budování vztahu s místem, kde 
žijí. Ve všech knihovnách Jiho-
moravského kraje je od začátku 
září vyhlášena literární soutěž 
pro děti a mládež na téma Mýty 
a legendy mého kraje. Povíd-
ky, pohádky, eseje či básničky 
na motivy legend a pověstí sku-
tečných či vymyšlených v maxi-
málním rozsahu pěti stran budou 
moci děti odevzdávat do 30. říj-
na 2016. Soutěž probíhá ve dvou 
věkových kategoriích 6-9 let a 10-
18 let. Pravidla soutěže a další 
informace získáte na stránkách 
knihovny www.knihovna-bv.cz 
případně na stránkách projektu 
jiznimoravacte.mzk.cz.  

(jč)

Břeclavská knihovna připravuje na říjen 2016

Městské muzeum a galerie 
Břeclav připravilo pro návštěv-
níky výstavu Františka Vargy 
Kov vetkaný do dřeva. Námě-
ty pro svou tvorbu čerpá autor 
především z přírody. Další in-
spirací jsou pro něj ženy, jaro a 
také tvary dřeva. Všechna tato 
témata se v jeho dílech odráží.  
„Každé dřevo má svou povahu, 
musíš se snažit jí porozumět a 

spoutat do krásného díla“. To je 
motto, kterým se sochař, řezbář 
a kovotepec řídí. František Var-
ga kromě Břeclavi vystavoval ve 
Vyškově, Bzenci v Senátu ČR, ale 
také v zahraničí. V muzeu „Pod 
vodárnou“ představil autor prů-
řez svým celoživotním dílem.  
Výstavu můžete zhlédnout do 
23. 10. 2016.

 (sv, foto P. Uher)

Městské muzeum a  ga lerie 
Břeclav připravilo poslední výsta-
vu v rámci projektu Young HeART, 
který podporuje mladé umělce. Po-
slední dvě, které se představí, jsou 
mladé výtvarnice Lucie Smorádko-
vá a Kristína Honzírková. 

Lucie Smorádková (*1990) 
původem z Prahy, je studentkou 
Ateliéru designu keramiky na 
Univerzitě Jana Evangelisty Pur-
kyně. Absolvovala bakalářské 
studium na půdě ČVUT v oboru 
Průmyslový design. Zde se sezná-

mila s porcelánem, který ji uchvá-
til a nasměroval ji k další tvorbě. 

Kristína Honzírková (*1991) 
pochází z  Bratislavy, je poslu-
chačkou magisterského programu 
Ateliéru malby na Ostravské uni-
verzitě, úspěšně absolvovala i stu-
dium v Bratislavě a v Praze. Její 
doménou je velkoformátová mal-
ba, kde zkoumá animální motivy 
a abstraktní formy. 

Výstava v  Galerii v  podkro-
ví v Lichtenštejnském potrvá do 
27. 1. 2016.  (nk)

Městské muzeum a galerie 
Břeclav připravilo výstavu vý-
znamného břeclavského výtvar-
níka Pavla Doležela při příležitosti 
jeho jubilea. Pavel Doležal je malíř, 
tvůrce prostorových objektů, de-
signér, fotograf, divadelník a hu-
debník, jehož talent je důkazem 
silné rodinné umělecké tradice. 
Vyrůstal v Mikulově jako vnuk 
akademického malíře Rudolfa 
Gajdoše. Doležal vystudoval umě-
lecko-průmyslovou školu v Uher-
ském Hradišti a poté se dlouhou 
dobu živil jako reklamní grafik. 
Stal se zakládajícím členem vý-
tvarné skupiny A6, v současnosti 

je členem Sdružení břeclavských 
výtvarníků a  předsedou občan-
ského sdružení Krasula. 

V jeho tvorbě nalezneme in-
teriérové vitráže a leptané sklo, 
fotografii, malbu, ale i technolo-
gicky náročné kombinace umě-
leckých technik. Pracuje mnohdy 
s vrstvením barev, zlacením, ba-
revnými písky, pracuje i se dře-
vem a kamenem. O jeho významu 
svědčí i počet realizovaných vý-
stav a projektů, kterých je více než 
50. Pavel Doležal své dílo předsta-
ví v muzeu pod vodárnou. Výsta-
va bude zahájena ve čtvrtek 27. 10. 
v 17 hod.  (nk)

Varga v muzeu

Young HeART: Poslední výtvarnice

Pavel Doležal v muzeu

Městské muzeum a galerie informuje





Měsíc fotbalových ná-
borů v  rámci akce Můj 
první gól pořádalo město 
Břeclav s Terezou Břeclav 
a MSK Břeclav. Nejmlad-
ším nadějím se věnu-
jí trenéři i  starší hráči 
MSK. Pokud váháte, kam 
umístit vaši ratolest, aby 
se všestranně pohybově 
rozvíjela, zkuste břeclav-
ský MSK. Více informací 
na tel. 724 153 217.   (dav)

Brno v  září hostilo už sed-
mý ročník republikového f i-
nále Odznaku všestrannosti 
olympijských vítězů (OVOV). 
Základní škola Slovácká se pro-
bojovala mezi 40 nejlepších škol 
republiky po vítězství v okres-
ním a následně krajském finále. 
V  republikovém finále museli 
závodníci absolvovat všech de-
set disciplín ve dvou dnech, při-
čemž los určil pořadí disciplín. 
Osud nebyl družstvu ze Slovácké 
příliš nakloněn a ani počasí ne-
bylo k  závodníkům milosrdné. 
Neuvěřitelné vedro je provázelo 
během celých závodů, důsled-
kem čehož někteří sportovci na 
stadionu i  kolabovali. I  přesto 

Břeclavané skončili v první de-
sítce. Konečné deváté místo pa-
tří k nejlepším umístěním školy 
v  této soutěži. Díky skvělému 
přístupu a  hlavně týmovému 
duchu si žáci odvezli také olym-
pijskou vlajku pro nejúspěšněj-
ší školu v Jihomoravském kraji. 
Tu má ZŠ Slovácká zapůjčenu na 
rok od Českého olympijského 
výboru. Škola by ráda poděko-
vala žákům Danielu Kostrhu-
novi, Adamu Elsnerovi, Tomáši 
Oberndorferovi, Tomáši Misa-
řovi, Tereze Zemánková, Bar-
boře Vačkářové, Petře Burianové 
a Evě Blažkové za vzornou repre-
zentaci nejen školy, ale i  města 
a kraje.  (zš)

Už počtvrté absolvovali mla-
dí břeclavští plavci soustředění 
v polském Andrychowě. „Máme 
u  našich polských přátel oprav-
du kvalitní podmínky na mo-
derním vyhřívaném koupališti. 
Navíc se tak prohlubuje i spolu-
práce našich partnerských měst, 
Andrychow letos na oplátku vy-

slal své mladé fotbalisty na turnaj 
do Břeclavi,“ ocenil přeshraniční 
spolupráci Dymo Piškula, ředitel 
Terezy Břeclav, která cestu plavců 
zaštítila po organizační stránce. 
Náklady na soustředění byly pla-
ceny z  peněz od sponzorů, kte-
ří mají reklamu na břeclavském 
krytém bazénu.  (juh)

Úspěch mladých českých ho-
kejistů, kteří letos poprvé v his-
torii vyhráli prestižní Memoriál 
Ivana Hlinky, potěšil i břeclavské 
pořadatele. Návštěvnost i  tržby 
byly vyšší než v minulosti.

„Průměrná návštěva na jed-
no utkání v tomto roce byla 1 316 
platících diváků, v  roce 2015 to 
bylo 980 platících diváků. Cel-
kové tržby na vstupném letos do-
sáhly částky 470 000 korun (bez 
DPH), vloni to bylo 350 000 ko-
run,“ uvedl ředitel Terezy Břeclav 
Dymo Piškula.

Celkově si v letošním roce na-
šlo cestu na břeclavský zimní sta-
dion 8 000 platících diváků, což 
je o dva tisíce více než v loňském 
roce. Největší návštěva přišla na 
zápasy Čechů s Američany – fi-
nále vidělo 2 325 diváků, souboj 
v základní skupině 2 103 diváků.

Zájem o  letošní ročník měli 
nejen fanoušci, ale také skau-
ti oddílů NHL, kterých dorazilo 
na 180. Letos se v Břeclavi a Bra-
tislavě objevilo i pět generálních 
manažerů klubů NHL včetně 
slavného Steva Yzermana.  (juh)

Fotbalisté nabírají 
mladé naděje

ZŠ Slovácká na republice

Mladí plavci 
trénovali v Polsku

Memoriál Ivana Hlinky 
letos přilákal více diváků



Veslování patří dlouhá desetiletí k nejúspěšnějším břeclavským spor-
tům. A ani letošní rok nezůstali reprezentanti SVK Břeclav pozadu. V září 
proto pozval starosta města Pavel Dominik nejúspěšnější letošní veslaře 
na radnici, kde jim společně s místostarostou Zdeňkem Urbanem podě-
kovali za vynikající reprezentaci celého města. Veslařům popřáli mnoho 
úspěchů a předali jim i trenérům drobné dárky. Setkání se zúčastnil také 
nejslavnější břeclavský veslař současnosti, olympionik a akademický mistr 
světa Lukáš Helešic. Dále byli pozváni medailisté z letošního mistrovství 
České republiky Matěj Kašík, Adam Blažek, Matěj Halady, Patrik Ptáč-
ník, Timon Vlašic, Jan Turek, Šimon Helešic, Lukáš Nešpor, Magdaléna 
Novotná, Dalibor Neděla, Aleš Pospíšil, Adam Jurčík, Samuel Polach, 
Kateřina Mitričová, Petr Rampula, Markéta Nedělová, Anežka Buzrlo-
vá a trenéři Josef Akai a Slávka Kouřilová. (juh)

Břeclavští veslaři se konečně dočkali. Po dlouhých letech na konci 
léta mohli slavnostně pokřtít novou osmiveslici. Na zakoupení lodě za 
téměř půl milionu korun přispěli sponzoři, město Břeclav, Jihomorav-
ský kraj, veslařský svaz, pomohla i sbírka, která začala před dvěma lety. 
Mezi kmotry, kteří pokřtili novou loď vodu z Dyje, nechyběl ani úspěš-
ný břeclavský olympionik Lukáš Helešic se svým kolegou Jakubem Pod-
razilem. Nová loď nese jméno pana Františka Hajdůška, který dlouhá 
desetiletí pečoval o lodě břeclavských veslařů.  (juh)

Smutná zpráva 
zarmoutila ve čtvr-
tek 15. zář í břec-
lavské spor tov ní 
fanoušky. Ve věku 
86 let náhle zemřel 
legendární břeclav-
ský veslař Antonín 
Malinkovič.

V padesátých le-
tech byl sedmkrát 
v řadě mistrem Čes-
koslovenska na ski-
fu, v  roce 1954 se 
sta l na dvojsk i f u 
akademickým mis-
trem světa, na olym-
piádě v  Helsinkách 
v roce 1952 vybojo-
val spolu s Jiřím Vy-
koukalem na dvojskifu 5. místo, 
byl také členem břeclavské osmi-
veslice, která v roce 1954 nečeka-

ně vyhrála pražské Primátorky 
a na mistrovství Evropy v témže 
roce získala 4. místo.

Nový školní rok rozjeli 
břeclavští judisté na výbor-
nou. Judistka ze Soukromé 
školy bojových sportů Ema 
Helešicová získala stříbrnou 
medaili na postupové soutě-
ži – českém poháru. Zajistila 
si tak účast na přeboru ČR, 
který proběhne v listopadu 
v Mladé Boleslavi. Účast na 
soutěžích českého poháru 
se pohybuje okolo 500 zá-
vodníků a zápasy probíha-
jí současně na 5 až 8 žíněnkách. 
Přestože je tedy konkurence ob-
rovská, dokázala se mladá judistka 
z Břeclavi prosadit. Ke všem svým 
zápasům nastupovala s nadšením 
a rozhodností. Nenechala nic ná-
hodě a od první vteřiny vedla se 
soupeřkami tvrdé boje. V semifi-

nále dokonce porazila svoji dlou-
hodobou rivalku, nad kterou se jí 
nedařilo zvítězit. Ve vyrovnaném 
finálovém zápase pak měla o něco 
málo více štěstí soupeřka. Tento 
poslední zápas stál Emu dokonce 
zub, který ji v zápalu boje vypadl 
(naštěstí ještě dětský).  (vk) 

Veslaři na radnici

Pokřtili osmiveslici

Zemřel A. Malinkovič

Helešicová brala stříbro



Z i m n í hoke jová  s e z óna 
2016/2017 je na počátku a lvíča-
ta již mají na svém kontě prv-
ní mistrovská utkání či turnaje. 
Předzávodní období zahájila nej-
mladší lvíčata letním sportovním 
táborem na Radějově. Lvíčata 
kategorie žactva a dorostu měla 
camp ve Vídni a  v  Hodoníně. 
Po Memoriálu Ivana Hlinky se 
na ledě pokračovalo příměst-
ským sportovním campem na 
ledě i  „suchu“. Ve druhém záři-
jovém víkendu se rozběhly žá-
kovské a  dorostenecké soutěže. 
Břeclavská lvíčata letos startu-
jí v  krajských soutěžích žactva 
a přípravek. I  letos budou břec-
lavští mladší dorostenci U16 há-

jit barvy města v  mezinárodní 
rakouské soutěži ÖEHV Meis-
terschaft U16“. Starší dorosten-
ci U18 se na základě rozhodnutí 
ČSLH vrací zpět do I. ligy.

Říjen ve znamení školek
Již tradiční výuka bruslení pro 

mateřské školy, kterou mládežnic-
ký hokejový klub organizuje, bude 
i letos probíhat od října do března. 
Kluci i děvčata předškolního věku 
se zábavnou formou seznamují 
s ledovou plochou a většina pro-
žívá své první krůčky na bruslích. 
Na závěr tohoto bloku výuky se již 
spousta z nich dokáže samostat-
ně na ledě pohybovat a může tedy 
s rodiči bez problémů navštěvovat 

veřejné bruslení na zimním sta-
dionu v Břeclavi. 

Hokejová školka bruslení
Zájemci o  zdokonalení se 

v bruslení, popřípadě o zapojení 
se do hokejové školky bruslení, 
mají možnost docházet na zimní 
stadion i o víkendu, kdy hokejová 
školka bruslení pokračuje. Vždy 
v sobotu nebo v neděli dopoledne 
se břeclavští trenéři věnují úplným 
začátečníkům a zájemcům o výu-
ku bruslení. Projekt Českého svazu 
ledního hokeje „Pojď hrát hokej“, 
jehož se břeclavský hokejový klub 
HC Lvi Břeclav z. s. účastní, se za-
měřuje na pomoc začínajícím ho-
kejistům a hokejistkám. Začínající 

děti mají možnost si od klubu za-
půjčit hokejovou výstroj, což sni-
žuje finanční náročnost hokeje na 
minimum. Tento projekt pokra-
čuje v Břeclavi již pátým rokem 
a výsledkem je vzrůstající počet za-
čínajících hokejistů, kluků i holek. 

Muži
Družstvo mužů je složeno pře-

devším z domácích odchovanců. 
Břeclavští muži budou hájit barvy 
města v krajské lize. Soutěž od-
startovala na konci září na ledě 
Uherského Ostrohu. V  soutěži 
se budou břeclavští hokejisté po-
tkávat s  tradičními regionální-
mi soupeři a dočkáme se i derby 
s Hodonínem B.  (jk)

Hokejová sezona Lvíčat je v plném proudu

Po dva dny bojovali na větrem rozbouřené hladině Dyje veslaři 
a veslařky všech věkových kategorií. Během sobotního programu byla 
pokřtěna nová břeclavská osmiveslice, na které v  neděli domácí po-
sádka mužů, posílená o olympioniky Lukáše Helešice a Jakuba Pod-
razila, zvítězila v  závodě o pohár starosty města Břeclavi. Skifařský 
závod mužů ovládl slovenský závodník Andrej Rédr, který hájí barvy 
domácího klubu SVK Břeclav. Kompletní výsledky regaty naleznete na 
www.svkbreclav.cz.  (juh)

Také letos se místní i přespolní cyklisté sjeli do Břeclavi, aby změřili 
své síly při silničním kriteriu GP Racio Břeclav. Kvůli opravám v cent-
ru města, kde se závody tradičně pořádají, letos cyklisté odjeli závodní 
okruhy okolo podniku Racio. Nejvíce si závody užívaly mladší kategorie, 
tradičním zpestřením byl závod cyklistů na kolech s pevným převodem. 
Cílem akce, která se jede v rámci Evropského týdne mobility, je přidat se 
k ostatním evropským městům s podobným programem a připomenout 
si, že do centra města patří hlavně chodec, poté cyklista a až nakonec 
auto. Nejdůležitější je přitom bezpečnost dopravy. Kompletní výsledky 
naleznete na www.sportcomplex.cz.  (dav)

Na nové lodi
si přijeli pro vítězství

GP Racio se přesunulo



Zatímco někteří poslední víkend v září už od pátku hodovali na 
Svatováclavských slavnostech v Břeclavi, běžci pojali v sobotu hody po 
svém. Někteří si naložili hned deset kilometrů, jiným stačila na "vy-
trávení" pětka. Hodovou kačenu tak jistě lépe strávili nejen dospělí, 
ale taky nadějní běžci z mladších kategorií. Svatováclavský běh už se 
stal tradicí a přilákal stovky závodníků, kteří vystartovali od Nového 
dvora u Břeclavi a v královské desítce nedal při běhu krásnými lesy 
Lednicko-valtického areálu nikomu šanci postrach všech místních dál-
kových běžců Roman Paulík.  (dav)

Běžci hodovali po svém

Hned tři odchovanci břec-
lavské atletiky se v posledních 
letech představili na olympij-
ských hrách ve skoku dale-
kém. V Pekingu 2008 to byli 
Martina Šestáková (Darmo-
vzalová) a Roman Novotný, 
nedávno v Riu de Janeiro pak 
Radek Juška. A právě Šestáková s Juškou nechyběli v září na závodech 
mladých atletů nazvaných Doskoč na olympiádu! Za město Břeclav Radku 
Juškovi k reprezentaci města poblahopřál místostarosta Zdeněk Urban, 
který s ním přímo na akci také domlouval účast na závodech mladých 
atletů, kde by Juška působil jako hnací síla a motivace sportovců.  (dav)

Nadějní atleti pod 
dohledem olympioniků

Letošního ročníku Ma-
ybank Bali Marathonu se 
na indonéském ostrově Bali 
zúčastnil i reprezentant Če-
chovky Břeclav Vít Jonáš. 
Závod byl zařazen do 52 nej-
lepších světových běžeckých 
akcí roku 2016. Vít Jonáš 
doběhl v extrémně těžkých 
klimatických podmínkách 
v  čase 3:41:58 hod a  jako 
nejstarší účastník obsadil 
celkové fantastické 14. mís-
to z 1.697 běžců.  (red)

Břeclavský maratonec 
závodil na Bali

Již v minulé sezóně dobrými 
výsledky v mezinárodní superlize 
a prvenstvím na mistrovství ČR 
2016 ve čtyřhře žen ukázaly stolní 
tenistky extraligového celku MSK 
Břeclav Gumotex Aneta Kučerová 
a Karin Adámková, že jim párová 
hra sedí. To ale nic nebylo proti 
třetímu místo na turnaji světového 
okruhu World Tour v Olomouci.

Po výhře 3:2 (10, 9, -9, -7, 8) 
nad Polkami Slazakovou a  Za-
krzewskou vyřadily v osmifinále 
výborný maďarský pár Madará-
szová, Pergelová po výsledku 3:1 
(5, 5, -9, 9). Ve čtvrtfinále získa-
ly hráčky MSK ještě kvalitnější 
skalp, porazily 3:2 (-2, 5, -8, 5 ,8) 

Němky Silbereisenovou a Winte-
rovou. „Když jsme první set pro-
hrály 2:11, vypadalo to na rychlý 
konec. Ve druhé sadě jsme se 
ale zlepšily, srovnaly jsme na 1:1 
a Němky ztratily svou suverenitu,“ 
okomentovala výsledek Aneta Ku-
čerová. V semifinále narazily mla-
dé hráčky MSK na kombinovaný 
pár Ekholmová (Švédsko), Pótao-
vá (Maďarsko) a podlehly mu 0:3 
(-8, -7, -6). 

Bronz čt yřhry Kučerová, 
Adámková byl jediným medai-
lovým výsledkem české repre-
zentace na World Tour Czech 
Open 2016.

(hýb, foto J. Brychta)

Skvělý úspěch MSK 
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